
Z P R AVODA J
S T Ø E L I C K Ý

http://www.streliceubrna.czRočník XXIII Květen 2004

Svátek matek
Utři si slzičku,

vzchop se a vstaň,
vezmi mne za ruku,

utři si dlaň.
Každý z nás upadl,

odřel si kolínka,
vždy mu je pofouká,

ta jeho maminka.

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala celkem

dvakrát, a sice na 34. a 35. zasedání.
Na posledním desátém zasedání ZO byl místo
pana Patrika Smutného, který na funkci radního
rezignoval, zvolen radním pan Ing. Jiří Chloupek,
takže RO pracuje již v plném počtu pěti radních.
Projednávala a řešila následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 4 (duben) 2004 a návrh obsahu
zpravodaje č. 5 (květen) 2004,

• ve spolupráci se stavební komisí průběžně
řeší řadu žádostí ke stavebním aktivitám
našich občanů,

• společně s ní připravuje realizaci postupného
přepojování obecních budov na veřejnou
kanalizaci v rámci spuštění ČOV
do zkušebního provozu,

• pan Ing. Albert Antoš požádal obec
o odkoupení části pozemku p.č. 1407,
žádost je na pořadu 11. jednání ZO;
žádost byla zasedáním schválena,

• bytový dům byl napojen protlakem pod silnicí
v ul. Ant. Smutného na plynovodní potrubí a
dále na hlavní kanalizaci; při této příležitosti
se napojí na kanalizaci i bytovky č.p. 661 a
644; dále byla do KN zapsána smlouva
o výstavbě mezi subjekty Obec Střelice,
Střelice, bytové družstvo a Stavos Brno;
tato smlouva zastřešuje konečné majetko-
právní poměry v pozemcích v poměru
současného vlastnictví bytových ploch
jednotlivými subjekty,

• ČOV: dne 31.3. proběhlo protokolární předání
dokončené stavby „Čistírna odpadních vod a
kanalizace ve Střelicích“ Obci Střelice a
našemu smluvnímu stavebnímu dozoru
AP-Investing od generálního dodavatele VHS
Brno; byl sepsán soupis vad a nedodělků,
který musí firma ještě do kolaudace odstranit,

• dnem 6.4.2004 zahájil MěÚ Šlapanice, odbor
životního prostředí kolaudační řízení na tuto
naši stavbu, které potrvá zhruba 1 měsíc
(po odstranění vad a nedodělků); poté, zhruba
v polovině května, bude ČOV spuštěna,

• pro úspěšnou kolaudaci musí obec mimo jiné
dodat kanalizační řád obce a provozní řád
kanalizace i na kanalizace, které byly zbudovány
již dříve; to vyvolalo požadavek provést
dodatečnou kolaudaci u dosud nezko-
laudovaných kanalizačních řadů (ul. Brněnská
a Nová + Úvoz a průtah Střelicemi III. od Vršovic
po Obecní dům - majetek Svazku Ivančice),

• u všech dříve zhotovených řadů se požaduje
ke kolaudaci geometrické zaměření
současného stavu a kamerové prohlídky,
což vyvolalo požadavek na vyčištění těchto
řadů; proto tyto činnosti musely být urychleně
zadány k provedení odborným firmám;
smlouvy s těmito firmami jsou připraveny
k podpisu a jsou předmětem jednání
11. zastupitelstva; ZO smlouvy schválilo,

• vzhledem k vysokým počtům krádeží
v nemovitostech v naší obci a na doporučení
dodavatele, stavebního dozoru i provo-
zovatele VAS, a.s. je naše ČOV zabezpečena
bezpečnostním systémem s vazbou na další
články aktivního zabezpečení; dále bude
v nejbližší době pojištěna proti krádeži,
vandalizmu a živelním pohromám,

• obec informovala občany o jejich povinnosti
se připojit na stávající kanalizaci a dále
o podmínkách připojení se prostřednictvím
letáku do každé nemovitosti, dále
ve zpravodaji 4/2004 (je i v 5/2004) a
na internetu; odpovědi ve formě vyplněného
dotazníku se postupně vracejí, jsou značeny
do plánu obce a budou počátkem května
vyhodnoceny; v současné době jich máme již
přes dvě třetiny, tj asi 75%, ze všech
nemovitostí, což svědčí o odpovědném
přístupu našich občanů k této otázce,

• ve věci budování chodníku pro pěší na hřiště
Sokola Střelice a do dalších částí obce bylo
vypsáno řízení pro územní rozhodnutí;
manželé Benáčkovi se v této věci odvolali a
řízení se postupuje podle zákona nadřízenému
orgánu, což je odbor ÚP JMK v Brně;
předpokládáme zhruba zdržení cca 8 týdnů;

• odbor životního prostředí MěÚ Šlapanice
zahájil řízení k prošetření neoprávněného
parkování vozidel na pozemku pana Janulíka,

• na stavbu sociálního zařízení koupaliště bylo
již vydáno stavební povolení, takže práce
mohou začít,

• na stavbu kanalizace pro čerpání splašků
z koupaliště vydal odbor ŽP MěÚ Šlapanice
vodoprávní povolení, které by mělo v tuto
dobu nabýt právní moci,

• pro mezinárodní spolupráci v rámci programu
Partnerství pro Evropu obyvatel jsme obdrželi
od zplnomocněného představitele městečka
Assago (předměstí Milána) v Itálii Alberta la
Rosy pozvání na jednání u nich se zcela
konkrétní nabídkou spolupráce; na základě
pozvání se př ipravuje návštěva tří
představitelů naší obce s tím, že by se jednalo
o konkrétních vzájemných aktivitách a
možnostech vzájemné spolupráce našich
obcí; zajímavostí je, že město Assago má
již rozvinuté partnerství s francouzským
městem Nozay a i toto město má přání s naší
obcí navázat kontakt a budou při jednáních
v Assagu též přítomni; případné podepsání
partnerské dohody se plánuje na podzim 2004
nebo na jaro 2005;

• smlouva o koupi pozemku p.č. 361/2 s paní
Ing. Eva Kupskou již byla vložena do KN,
takže cesta mezi nákupním střediskem Satov
a Keprtovými po nemovitost Pavlíčkových je
již celá obecním majetkem,

• dále byla vložena do KN smlouva o prodeji
malého obecního pozemku v ulici Trpín panu
Martinu Jahodovi s manželkou a smlouva
s firmou Tomedo na prodej obecního
pozemku v ulici Za Humny,

• návrh změny č. III ÚP Obce Střelice dospěl
do poslední fáze schvalování, kdy 20.4.
skonč i la lhůta k možným písemným
připomínkám; byla podána jediná negativní
námitka od manželů Benáčkových; celý spis
je nyní předán zpracovateli ÚP a ke schválení
na JMK Odbor územního plánování;

• pozemky p.č. 3466/26 - /31 byly na žádost obce
převedeny z LV 1 (MNV Střelice) na LV 10001
(Obec Střelice); jedná se o parcely, které se
nacházejí pod garážemi na začátku ulice
Tetčická za odbočkou státní silnice k nádraží;
ohledně vyřešení majetkoprávních vztahů
vstoupí obec v jednání s majiteli těchto garáží,

• Státní ústřední archiv v Praze umožní
na základě písemné žádosti zaslané obcí
prostudování operátů ze sčítání lidu v roce
1930; pan Ing. Václav Dlapka obdržel
pověření k prostudování těchto materiálů,
aby mohl pokračovat ve svém díle o vývoji
bydlení rodin našich občanů a historii jejich
domů, kterou sleduje od samých písemně
doložených počátků vzniku naší obce,

• místostarosta se zúčastnil v Brně jednání
valné hromady ESOM; sdružení usiluje
o změnu energetického zákona v tom smyslu,
aby obce nemusely platit za př ipojení
obecních objektů, přeložky el. sítí při budování
obecních inženýrských sítí atp.; obdobně
usiluje o reálné nájmy sítí s JMP; členský
poplatek bude 0,42 Kč na obyvatele na rok,
což činí pro naši obec cca 1070,- Kč za rok;
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• ve věci dotace na rekonstrukci ZŠ navštívili

starosta, místostarosta a mandant pan Libor
Antoš MF ČR, kde obec obdržela listiny
povolující otevřít čerpací účet na částku
14,690 mil Kč, účet byl vzápětí otevřen a
finance již lze čerpat, rekonstrukce musí být
letos dokončena, finance ze státní dotace
musí být letos rovněž vyčerpány,

• občané z lokality V Cihelně vedeni panem
Martinem Dostálem a Ing. Luďkem Záleským
podali návrh (zatím v podobě studie) na úpravu
prostoru vedle MŚ v cihelně na oddechovou
plochu pro mládež s hřištěm, akce je RO
podporována a jelikož se zde bude jednat
o rozsáhlejší terénní úpravy, aktivisté vypracují
na tuto akci projekt pro stavební povolení;
při této příležitosti se zde provede potřebný
úklid a odstranění nepříjemné černé skládky,

• s firmou Urbania byl projednán pasport
dopravního značení; k realizaci je již
v konečné podobě připravena část v lokalitě
začátek ulice Ant. Smutného a ul. Pod Lipami,
kde se vyhovělo připomínkám občanů; toto
se bude realizovat co nejdříve; další část je
celkové dopravní značení v obci, kde jsme
se dohodli, na tom, že pasport bude připraven
k realizaci do konce dubna a bude v něm
zabudována i objížďka pro konání
pravidelných hasičských soutěží,
tento pasport bude sloužit obci i pro založení
pasportu místních komunikací v obci, který je
potřebný pro další orgány státní správy
(stavební úřad, dopravní inspektorát, ...),

• na základě notářského zápisu se podařilo
uskutečnit na KN v Rosicích vklad nemovitostí
do KN na LV 10001 Obec Střelice; jedná se
o budovu kuželny u restaurace „U nádraží“ a dále
všechny stavby v areálu koupaliště (bazén,
sociální zařízení, strojovna a čistička, vodárna a
budova přístřešku), takže všechny tyto
nemovitosti jsou již doložitelně v majetku obce,

• RO schválila termín a náplň zasedání ZO č. 11.
Luděk Sklenář

Vítejte v Evropě
Naše země byla vždy součástí Evropy, která však

ještě nedávno byla rozdělena téměř nepropustnou
železnou oponou. To se rázně změnilo na konci
roku 1989. Kdo chce, může si užívat volnosti
cestování a bude si ji moci užívat i nadále. To je
ovšem jen pověstná třešnička na dortu. Jen kvůli
tomu do Evropské unie nevstupujeme. Vstup
do Evropské unie nám určitě postupně přinese
mnoho dobrého (v oblasti hospodářské, právní,
bezpečnostní aj.), ale je a bude s ním spojena i řada
problémů. Myslím, že bychom neměli být ani
europesimisty, ale ani přehnanými eurooptimisty.
Na místě je spíš eurorealismus. Mnoho lidí čeká,
že Evropská unie bude jakási chůva, která se bude
o každého občana pečlivě starat, zametat mu
životní cestičku a přinášet mu bezstarostný život.
Spíš bychom si ale měli uvědomit, že Evropská
unie bude taková, jakou ji budou dělat jednotliví
občané a jednotlivé členské státy. Proto vítejte
v Evropské unii a buďte jejími aktivními tvůrci.

Jindřich MarešAktuálně
Pan Patrik Smutný v minulém čísle Střelického

zpravodaje sdělil své důvody, které ho vedly
k rezignaci na členství v Radě obce Střelice.
Z několika stran jsem byl požádán, abych se
ke zmíněnému textu vyjádřil. Nejprve k selhání
informačního systému. Domnívám se,
že neselhal. Asi hodinu poté, co mi pan Patrik
Smutný sdělil své rozhodnutí, jsem o něm ústně
informoval předsedu KDU-ČSL a ještě týž den
i písemně. Požádal jsem ho, aby kontaktoval
členy zastupitelstva za svou stranu a
aby na nejbližším zastupitelstvu byl za KDU-ČSL
navržen nový člen rady obce. Informoval jsem
členy rady obce. Panem Patrikem Smutným jsem
nebyl zmocněn k tomu, abych tuto informaci
zveřejnil ve Střelickém zpravodaji. Jakmile si to
přál, bylo jeho stanovisko zveřejněno.Pokud se
týká veřejných zakázek, bylo o nich průběžně
jednáno v radě obce. Je skutečností, že u dvou
zamýšlených staveb, tj. hygienického zařízení
na koupališti a chodníku k fotbalovému hřišti,
se v radě nemluvilo o ceně, ani nemohlo,
protože jsem se spolu s místostarostou cenu
staveb dozvěděl až tři dny před konáním
zastupitelstva. Ihned jsme ji sdělili všem
zastupitelům. Všechny závažné věci byly vždy
projednány v zastupitelstvu. Dále jsem měl a stále
ještě mám dojem, že v tomto volebním období
(a ani v minulém, které jsem zažil jako člen rady

obce) nedocházelo k politickým a názorovým
střetům, protože - na rozdíl od vysoké politiky -
- všichni zastupitelé měli a mají na mysli
především prospěch obce. Na závěr bych chtěl
říci, že pan Patrik Smutný byl velmi dobrý radní,
u něhož si zejména cením nezaujatý přístup
k řešení problémů podložený hlubokou znalostí
místních poměrů a velmi odpovědný přístup
k funkci zastupitele i radního.

K 19. dubnu 2004 rezignoval na funkci
zastupitele obce pan Ing. Antonín Kazda. Děkuji
mu za všechnu práci, kterou pro obec vykonal,
v současném volebním období jako předseda
finančního výboru zastupitelstva.

Na 11. zasedání zastupitelstva obce Střelice
složil slib zastupitele pan Ing. Alois Liška. Přeji mu,
aby se mu práce dařila a přinášela mu i vnitřní
uspokojení. Věřím, že bude činit vše pro prospěch
obce a spoluobčanů.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

ČOVka
Další informace o připojování se na obecní

kanalizaci při provozu ČOV.

Jak jsme Vás již informovali v letáku
s dotazníkem, ve zpravodaji č. 4 a na internetu,
byla koncem března a na začátku dubna 2004
předána Obci Střelice a našemu smluvnímu
stavebnímu dozoru AP-Investing stavebně
dokončená čistírna odpadních vod (dále jen ČOV),
včetně celé nově budované kanalizace. Dnem 6.4.
bylo zahájeno kolaudační řízení na tuto naši stavbu
„Čistírna odpadních vod a kanalizace ve Střelicích“.
Toto řízení potrvá zhruba 1 měsíc (po odstranění
vad a nedodělků). Po té, zhruba v polovině května
bude ČOV spuštěna.

Nyní uvádíme další informace o postupu
přepojování nebo zřizování nových přípojek.
Do poloviny měsíce května budeme mít daleko
přesnější informace a budeme Vás dále průběžně
informovat na internetu, případně i místním
rozhlasem či na úřední tabuli.

Vám, kteří jste odevzdali vyplněný dotazník
u letáku, děkujeme za Váš odpovědný přístup
(k 20.4. jich bylo odevzdáno více než 560 ze 750
domácností, tj. asi 75%) a Vy, kteří jste tak ještě
neučinili, tak Vás prosíme, abyste nám dotazník
dodali co nejdříve. Lze jej vhodit do schránky

pod úřední tabulí u obecního domu nebo jej poslat
poštou či dodat osobně na obecní úřad nejlépe paní
Liškové. Pokud budete mít problém s připojením
se na obecní kanalizaci, napište to do tohoto letáku,
abychom o Vás věděli a mohli Vás navštívit.

U nově zbudovaných kanalizací v rámci ČOV
jsou známy plánky veřejných přípojek, které jsme
Vám poslali spolu s letákem. Jde o následující ulice:
Kozí Strana, Trpín, V Cihelně, Na Hrázi (jen část
k ulici Pod Lipami), K Myslivně, Bezručova (4 domy
- horní konec), Pod Lipami, Ant. Smutného (začátek
od ul. Pod Lipami po ulici V Cihelně),
dále Nebovidská (orientační čísla 2, 4, 6, 8),
Pod Kovárnou, Vršovická (část od lesa po ulici
Jiráskovu), Malá Stránka, Jar. Svobody
(od č.p. 553/32 směrem k Čepru) a Za Humny.
Máme k dispozici plánky i pro zatím nezastavěné
parcely v těchto ulicích.

Předpokládaný postup obce bude zhruba
následující (bude uskutečňován ve spolupráci
se stavební komisí):

V současné době shromažďujeme dotazníky
z rozdaných letáků od občanů. Dotazníky
do poloviny května vyhodnotíme a oslovíme ty
občany, kteří v nich uvedli, že budou mít s připojením
problémy nebo kteří dotazník na obec nedodali.

Kanalizace, které se v rámci ČOV nebudovaly
(viz seznam ulic, kde je nová kanalizace) budou
v průběhu měsíce dubna a do poloviny května 2004
geodeticky zaměřovány, dále dle potřeby pročištěny
- propláchnuty a nakonec zkontrolovány
kamerovým systémem.

Po těchto akcích získáme přesnější přehled
o těchto kanalizacích postupně budeme svolávat
občany po jednotlivých ulicích a probírat s nimi
způsob jejich připojení. Rovněž bude nutné,
abychom jako obec zajistili pro občany informace,
kde se v jejich ulici v zemi nacházejí inženýrské
sítě (telefon, plyn, elektrika, voda).

Tato jednání jsme schopni zahájit v druhé
polovině května. Kdo si z občanů není jist, jakým
způsobem se bude na veřejnou kanalizaci
napojovat, může klidně posečkat do té doby a poté
se může zajímat na obci o potřebné informace.

Pokud bude zájem o kontakty na střelické
nebo i jiné firmy, které mohou přípojky pro občany
zbudovat, jsme schopni poskytnout na ně kontakty.

Na internetu jsou k dispozici ke stažení
a následnému vytištění dva formuláře pro náš
stavební úřad týkající se specielně napojení se
na veřejnou kanalizaci:

Ohlášení stavebních úprav a udržovacích
prací - použije se pro přepojení na veřejnou
kanalizaci ve smyslu námi dodaného letáku.

Žádost o stavební povolení přípojky
na kanalizaci - požaduje se při zřizování nové
kanalizační přípojky, když nemovitost dosud nebyla
napojena na veřejnou kanalizaci vůbec.

Oba vyplněné formuláře podáte v podatelně
našeho stavebního úřadu (pí Matějková)
nebo obecního úřadu (pí Pešková).

Rada obce spolu se stavební komisí

Prodej jízdenek
Pošta ve Střelicích v současnosti zajišťuje pouze

studentské průkazky a předplatní jízdenky
na integrovaný dopravní systém. Jednorázové
jízdenky lze koupit na hlavním nádraží ve Střelicích,
nebo se předzásobit těmito jízdenkami koupí v Brně.
Vyřešením prodeje jízdenek v dolní části obce se
zabývá Rada obce. Děkujeme za pochopení.

Helena Fialová
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Úprava rozpočtu obce
Úprava rozpočtu č. II/04 - schválená na ZO č. 11 dne 22.4.2004.
Příjmy (v tis. Kč):
Neinvestiční příspěvek na žáky z obce Prštice 13,1
Dotace na mzdy pro ZŠ (I.Q + duben) 812,0
Snížení dotace ze SFŽP na ČOV (pozastávka) -1860,0
Dotace ze SFRB na DPS 2472,0
Dar bytového družstva Střelice na bytový dům 2069,0
Pronájem restaurace U nádraží 99,0
Celkem úprava příjmů 3605,1
Financování z vlastních zdrojů 322,8

Výdaje (v tis. Kč):
Oprava komunikace po kanalizaci (pozastávka) -2204,0
Cesta ke hřišti -300,0
Údržba komunikací 70,0
Pronájem pozemku ČD 3,0
Projektová dokumentace - chodník pro pěší, vytyčení cesty k hřišti 17,0
Pitná voda ul. Nebovidská - převod na bytový dům -1300,0
Splašková kanalizace a ČOV + kamerové zkoušky, přípojky 1544,0
ZŠ - neinvestiční příspěvky na žáky z obcí 241,4
ZŠ - výdaje na mzdy 812,0
Koupaliště - technické zhodnocení 280,0
Bytový dům - Investice 4769,0
Nebytové prostory - opravy restaurace U nádraží 79,0
Nebytové prostory - majetek restaurace U nádraží 20,0
Nebytové prostory - elektřina 19,0
Nbytové prostory - materiál 1,0
Nebytové prostory - plyn 225,0
DPS - investice z dotace (ÚZ 92560) 2472,0
DPS - investice obec -2600,0
Místní správa - poplatky za přestupky městu Šlapanice 4,5
Plyn - převod na nebytové prostory §3613 -225,0
Celkem úprava výdajů 3927,9

Miroslava Haasová

Jak zamezit krádežím
Protože i v naší obcí bylo vykradeno několik

rodinných domů, zaujal nás text, který uveřejnila
ČTK. Konstatuje se v něm, že domy by měly být
vybaveny bezpečnostními dveřmi se zámkem
odolným proti vylomení, prokopnutí nebo vysazení.
Zlodějům nahraje i to, když je v blízkosti domu
uložen volně přístupný žebřík. Výhodné je
i elektronické zabezpečovací zařízení, s jehož
instalací je vhodné se obrátit na odborníky. Zloděje
může inspirovat i nevybíraná schránka na dopisy
nebo v zimě dlouhodobě neodklízený sníh.
A zajímavé je i to, že neprůhledné vysoké ploty,
které nám mají zajistit intimitu bydlení, nahrávají
lupičům, kteří jsou za nimi při své nekalé činnosti
ukryti před pohledy zvenčí. Celý článek je zveřejněn
na našich webových stránkách v rubrice Aktuality.

Jindřich Mareš

Nová škola bude opět nová
V současné době zdárně probíhá rekonstrukce

školní budovy na ulici Komenského. Díky
ohleduplnosti stavební firmy nebylo zatím nutno
omezovat chod vyučování. Při nedělní procházce
do okolí si již můžete všimnout střechy zářící
novotou a stříbrných okapů. Netěsnící okna jsou
vyměňována za eurookna a celá škola dostane
nový kabát. Pohled na fotografii se již stává historií.

Helena Fialová

Hasiči

Již 25. ročník střelické soutěže
mužů a žen

Už po 25. přijedou hasičská družstva na naší
soutěž do Střelic. Vše začalo 25.6.1978,
kdy jsme pořádali první ročník soutěže. Trasa
závodu byla od kř ižovatky u tehdejšího
národního výboru směrem ke hřbitovu. V roce
1982 se závody konaly na hřišti Sokola Střelice.
Od roku 1984 se závodní dráha měnila
do současné podoby a startovalo se směrem
na dolní konec. V roce 1990 se soutěž nekonala
z důvodu rekonstrukce silnice. Od prvního
ročníku měla soutěž velmi dobrý zvuk, o čemž
svědčí, že se soutěže účastnila družstva hasičů
nejen z okolí, ale i z okresů Velké Meziříčí,
Hodonín, Třebíč, Blansko, Břeclav, Vyškov,
Znojmo, Olomouc a Plzeň. Podle hodnocení
účastníků soutěže patří mezi nejnavště-
vovanější soutěže jak v okrese tak v kraji.
Soutěžili zde i mistři republiky a profesionální
hasiči ze Zetoru a Zbrojovky Brno, Třebíče a
hasič i z Brna z Lidické ulice. Královská
disciplína nebo soutěž pravdy, jak se požárnímu
útoku také říká, ukazuje rychlost, sehranost a
um závodníků. Každý je potřebný a chyba
jednoho ovlivní výsledek družstva. Používáme
elektronickou časomíru pro regulérnost
soutěže. Jak těžké je vyhrát vám můžeme
potvrdit. Vždyť vyhrát se nám podař i lo
po dlouhých devíti letech. Naše družstva vždy
patřila mezi favority. Stejně tak i naše ženy.
Od roku 1991 se soutěží o putovní pohár
starosty obce. Pohár dodal tehdejší starosta pan
Václav Dlapka. Od loňského roku pak pan
Mgr. Jindřich Mareš.

Před pěti lety jsme začali pořádat soutěž
pro mladší a starší žáky, dobrý zvuk naší
soutěže přilákal velký počet mladších a starších
žáků. Závěrem chceme poděkovat všem,
kteří tuto soutěž založili. Dnes patří mezi
tradiční kulturní akce v naší obci. Všechny Vás
tímto zveme na 25. ročník hasičské soutěže
konané 23.5. ve 14 hodin u hasičské zbrojnice
a v sobotu 22.5. ve 14 hodin je soutěž mladých
hasičů. Přijďte povzbudit náš hasičský potěr a
nebo jen na pivo a párek.

Srdečně vás zvou hasiči Střelice

Informace pro občany
V těchto dnech byla dokončena rekonstrukce

sídla obce Šlapanic v Brně. Adresa nového
působiště je: Městský úřad Šlapanice, pracoviště
Brno, Opuštěná 2, 656 70 Brno. Prvním úředním
dnem je středa 5.5.2004, telefonní číslo ústředny
533304111. Na pracovišti Opuštěná 2 budou
umístěny tyto odbory: životního prostředí,
dopravy, školství, vnitřních věcí, regionálního
rozvoje, sociální, stavební úřad, živnostenský
úřad, kancelář tajemníka. Ve Šlapanicích
zůstávají na adrese Masarykovo nám. 7 tyto
odbory: finanční, investic a správy majetku.

Helena Fialová
Svátek matek

Zveme nejen maminky, ale všechny občany
v neděli 9. května 2004 k hasičské zbrojnici na již
tradiční oslavu svátku matek. Sváteční
odpoledne zahájí ve 14:30 hodin svým
programem děti z mateřské školy, poté žáci
základní školy a základní umělecké školy. Během
odpoledne bude možné zhlédnout ve střelickém
muzeu numismatickou sbírku.

OÚ Střelice

Svoz nebezpečného odpadu
Koncem března se uskutečnil svoz

nebezpečného odpadu. Zaměstnanci firmy
Rethmann-Jeřala naložili 35 televizorů a
7 počítačů, 18 chladniček, 960 kg akumulátorů,
7 zářivek, 480 kg barev, 110 kg znečistěných
obalů, 268 kg olejů a 167 pneumatik. Faktura
za likvidaci činila 35.570 Kč. Je třeba si uvědomit,
že i tato částka se promítá do místního poplatku
za svoz komunálního odpadu.

Jindřich Mareš
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Jeden den v ráji
Světlo proniklo spolu s ranním vzduchem

do pokoje, ze snů mě budí ptačí zpěv. Vlající
závěs otevřených balkónových dveří přímo
vybízí, abych vyšla ven. Co že je to za krásné
místo, kde se nacházím? Jsou to Tavíkovice,
malá vesnička uprostřed lesů a luk, které protínají
nitky potoků a říček.

Při pohledu ven se mi zatají dech. Slunce se
líně kutálí nad stromy, jež se marně snaží
zachránit rosu před zhynutím v paprscích. Ta ví,
že druhý den se zase vrátí. Jako i pozítří,
za měsíc, za rok. Rosa k tomuto kraji
neodmyslitelně patří, stejně jako vůně lesa,
šum řeky a křik ptáků. V ohradě se hrdě
procházejí koně a nevšímají si malého psíka,
který se marně snaží zahnat svů j stín
na kamenné zídce.

Náhle připlouvá velký černý mrak. Paprsky
poledního slunce ho protínají a mermomocí se
jej snaží rozehnat. Mohutný vítr láme krajinu
do bizarních tvarů, napětí stoupá, je stále větší
a těžší, když v tom se oblak pustí do pláče.
Jeho slzy bubnují na listy trav, vpíjejí se
do země - matky všech rostlin, zmáčí kožichy
zvěře. A co slunce? Takhle to nenechá! Prorazí
mocné peřiny mraků a vsune se do vytvořené
skulinky. Oblaka jako když do nich střelí.
Rozutečou se na všechny světové strany
s přísahou dalšího návratu.

Hřejivé paprsky dopadají na mou tvář. Ležím
v trávě poseté tisíci malých sluníček -
- pampelišek. Po dešti jsou ještě zářivější,
snad si užívají života, snad se snaží přilákat
motýla. Listy břízy jsou obtěžkány kapkami.
Vypadají jako perličky, které ztratila Zlatovláska.
Kdepak jsou ti mravenečci, aby je posbírali?
A už je tady! Ale ne mraveneček, motýl přeci!
Nejdříve poletuje z květu na květ, poté se usadí
na té největší a nejžlutější pampelišce. Třepotá
křídly, asi ukazuje nebi své nádherné barvy.
Je to však krása pomíjivá, jen mávne křídly
a zmizí bůhvíkam jako dým.

Je podvečer, zemi se už klíží oči, je unavená,
nechce se nechat rušit. Jdu se podívat tedy
k řece. Ta snad bude přívětivější... No jistě,
říčka poskakuje pořád stejným tempem. Nejde
přeci, aby se jen tak zastavila. Vlnky si hrají
s malým kouskem dřeva, je jako tonoucí,
který ví, že se už na břeh nedostane, ale přesto
bojuje o svůj život.

Najednou řeka změní barvu. Už není
průzračná, ale růžoví, rudne, odráží barvu oblohy.
Je jako potřísněná krví, to slunce svádí marný
boj s měsícem a hvězdami. Ano, slunce krvácí a
poraženo se skryje do náruče hor a lesů,
odkud se ráno vynoří s novými silami, aby mohlo
hrdě vystoupit nad krajinu a rozdávat štěstí.

Země už spí. O čem se jí může zdát?
Na to se jí zeptám zítra, teď i já se ponořím
do temných stínů noci a nechám si zdát o kraji,
který mám nejraději.

Tereza Pantůčková, VIII. A

Zcela nově byly instalovány rozvody vody
a elektřiny. Počátkem roku 2004 byly provedeny
izolační, betonářské a sádrokartonářské práce.
Následně se v rámci možností rozběhly
fasádnické a dokončovací zednické práce.
V únoru postup prací naznačoval, že se podaří
do nouzového provozu uvést kabiny do poloviny
března. Dokončily se obkladačské, natěračské
a malířské práce a dílo se blížilo terénními
úpravami ke konci stejně rychle jako dostavba
pražské Sazka arény. Zahájení provozu
fotbalových kabin nebylo však tak okázalé. Tvůrci
jsou si vědomi, že zbývá ještě mnohé vykonat.
Především jde o zprovoznění druhé koupelny,
rekonstrukci sociálního zařízení a dokončení celé
fasády včetně nátěrů a provedení statického
zabezpečení západní části původního objektu.

Přesto jsou tvůrci na odvedené dílo hrdi.
Na tomto místě je nutné poděkovat alespoň
některým, kteří mají zásluhu a mohou se pod své
dílo podepsat a př ipomenout je. Stavbu
vyprojektoval a dozoruje Robert Liška.
Nápomocen mu byl nejen v oblasti koordinace
prací dřívější dlouholetý činovník v kopané pan
Josef Machát. I jeho zásluhou se celková cena
díla z plánovaných 1,3 milionů sníží
na maximálních šest set tisíc korun po úplném
dokončení. Podporou stavbě prokázali: Obec
Střelice, Jihomoravský kraj a vedení mateřské
jednoty TJ Sokol. O významnou pomoc se
zasloužil bývalý hráč Vojtěch Fučík s firmou
Stavos (pokládka základových pasů, dodávka
stopních skořepin, vazby a povrchová úprava
mříží). Na zednických pracích spolupracovali:
troubská firma Mezuláník (v objemu cca
60000 Kč) a stavební firma bývalého hráče a
dnešního významného činovníka kopané pana
Petra Smištíka (v objemu cca 80000 Kč).
Tesařské práce provedl bezplatně bývalý
dlouholetý hráč Pavel Gregr. Stejným způsobem
byly provedeny jeřábnické práce fy Tomedo
pana Radka Tomšů. Instalatérské práce
provedla firma Zdeněk Stehno, elektropráce
Petr Vidlák, malířské práce pan Jaromír
Matě jek, natěračské Květoslav Hron a
sádrokartonářské práce provedla firma Milan
Smištík. Významným dodavatelem stavebního
materiálu byla firma Stavebniny Dostál Střelice
a dopravní firma Vašulín. V neposlední řadě je
třeba poděkovat těm střelickým fotbalistům,
kteří se podíleli na odpracování více jak tisíce
brigádnických hodin.

Výbor fotbalového oddílu

Střelická kopaná v novém
V neděli 28.3.2004 se střeličtí fotbalisté

konečně dočkali. V prvním mistrovském utkání
jarního kola měli totiž k dispozici rekonstruované
zázemí. O skutečnosti, že zázemí vybudované
koncem padesátých let minulého století dávno
nevyhovuje po stránce hygienických ani
sportovních potřeb, nebylo pochyb. Z tohoto
důvodu byla koncem roku 2001 zpracována
projektová dokumentace a na jaře 2002 vydáno
stavební povolení na rekonstrukci a dostavbu
fotbalových kabin. V dubnu 2002 se započalo
brigádnicky s výkopovými pracemi pro novou
část kabin, koncem května byly zabetonovány
základové pasy. Pak dílo jakoby usnulo. Ne však
ve skutečnosti. Dále probíhaly svépomocně
přípravné práce ve smyslu zajištění střešní
krytiny a podobně.

Stavba opět znatelně ožila v dubnu 2003.
Tehdy se započalo s betonáží základů a
následnou vyzdívkou obvodového zdiva. Dále
následovalo provedení stropního záklopu,
položení vazby a střešní krytiny. Podzim 2003
se vyznačoval vyzdívkou příček v nové části,
ale bylo započato i s úpravami ve staré části.
Naplno se práce rozběhly po sehrání posledního
kola mistrovských utkání. Postupně probíhala
vyzdívka příček, osazování okenních a dveřích
otvorů, omítkářské práce se střídaly s demolicí
a sanací. Významným prvkem stavby totiž bylo
zcela nové využití stávající věže, která je nyní
pojata jako dominantní vstupní prostor.

Country soutěže
V sobotu 3. dubna 2004 jsme se zúčastnili

soutěže o Medláneckou sýpku. Po dlouhém
hledání jsme dojeli do brněnské čtvrti Medlánky.
Soutěž probíhala od rána, ale pro naši kategorii
začínala až v 15 hodin. Měli jsme velkou
konkurenci. Byly tam tyto profesionální soubory:
The Fox, Liščátka, Vranov, Čtyřlístek, Novoveská
štístka a naše Střelická růže. Každá skupina měla
povoleny dva až tři tance. Celkem bylo třináct
tanců. Soutěž pro nás dopadla docela dobře.
S tancem Mary Lou jsme skončili na 8. místě a
s Joe jsme získali 5. místo. Všichni tanečníci
obdrželi za účast pamětní listy a sladkosti. Naše
paní učitelka byla tak hodná, že nás po soutěži
pozvala na zmrzlinový pohár. Po skvělém
osvěžení jsme se rozjeli do svých domovů.

I my mladší ze souboru jsme se zúčastnili
16.4.2004 tanečního festivalu v Brně. Jednalo
se o soutěž neprofesionálních souborů
moderních, scénických a country tanců.
V kategorii country jsme se umístili na 1. místě.
Domu jsme si dovezli zlatý pohár. Jelikož se
soutěž protáhla až do večerních hodin, odměna
nás čekala až následující týden ve výuce
v podobě zmrzlinových pohárů, které pro nás
připravily paní učitelky.

Střelická růže
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Tělovýchovná akademie
Krása ladného pohybu, mrštnost, rychlost a rytmické cítění je jen několik

pozitiv, která přináší každému člověku všestranně zaměřený kultivovaný
pohyb. Pravidelná pohybová aktivita a sport přispívá lidem nejen
k fyzickému zdraví, ale i k duševní rovnováze. Pěstováním kolektivních
sportů a tělovýchovných aktivit od dětství se tvoří návyk, který je dobrým
vkladem do života. V sobotu 24. dubna jsme měli možnost zhlédnout
cvičence z našeho sokolského oddílu všestrannosti. Díky celoroční
obětavé práci sester cvičitelek a cvičitelů Petry Vidlákové, Dany
Doležalové, Pavly Kalvodové, Ivy Parolkové, Martiny Novotné a Jiřího
Pracného vystoupily složky od nejmenších rodičů a dětí až po muže.
Představily se nám v ukázkách cvičebních hodin a pódiových skladbách.
Žákyně Terezka Novotná zacvičila soutěžní sestavy na hrazdě a pásu,
se kterými vyhrála celožupní přebor všestrannosti v Brně. Taktéž Martinka
Novotná nás pěkně reprezentovala. Se sestavou na lavičce se umístila
na 3. místě. Poděkování patří také Ondrovi Machátovi za odborné ozvučení
celé akce. Je škoda, že v tento den se konalo několik dalších kulturních
a sportovních akcí v obci i blízkém okolí a na tělovýchovnou akademii
přišlo málo diváků. Tělovýchovná sobota se konala v předznamenání
srazu Sokolské Brno 2004, které se uskuteční 6. června tohoto roku
v Brně. Jste všichni srdečně zváni.

Helena Fialová

Volejbal
Družstvo žen vstupuje do jarní soutěže na 3. příčce po podzimní části.

Zápasy družstva žen v jarní části soutěže krajského přeboru:

So 1.5. 10:00 Střelice - Čebín
So 22.5. 10:00 Ivančice - Střelice
So 29.5. 10:00 Střelice - Židenice
So 5.6. 10:00 Pozořice - Střelice
So 12.6. 10:00 Střelice - Vranov
So 19.6. 10:00 Rosice - Střelice

Druřstvo mužů (Střelice A) odstartovalo jarní část soutěže s cílem udržet
1. místo. Zápasy družstev mužů v jarní části soutěže okresního přeboru:

Ne 25.4. 10:00 Střelice A - Mělčany
Ne 25.4. 10:00 Střelice B - Šlapanice
Ne 2.5. 10:00 Střelice A - Střelice B
Ne 9.5. 10:00 Střelice B - Rosice
Ne 9.5. 10:00 Drásov - Střelice A
Ne 16.5. 10:00 Střelice A - Šlapanice
Ne 16.5. 10:00 Drásov - Střelice B
Ne 23.5. 10:00 Střelice B - Mělčany
Ne 23.5. 10:00 Rosice - Střelice A

Za oddíl volejbalu M. Holešovský
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Nové knihy v knihovně

Pro dospělé
Beletrie
F. Forsyth Mstitel
C. Harrod-Eagles Dynastie Morlandů 23.
C. Harrod-Eagles Dynastie Morlandů 24.
S. Obermeier ...a postavil jí chrám
J. Patterson Druhá šance
E. M. Remarque Nebe nezná vyvolených
N. Roberts Poslední přípitek

Naučná
H. Bischof Řez ovocných stromů a keřů
G. Bordonove Ludvík XIII. Spravedlivý
J. Červený Encyklopedie myslivosti
K. Felt Hoši, děkujeme!
M. Pallin Cesta kolem světa za 80 dní
M. Pollard 100 nejvýznamnějších mužů
G. Prause Géniové v soukromí
H. Siegler Slavní a peníze
J. Dineen 100 největších objevů archeologie
A. Royston 100 nejvýznamnějších

lékařských objevů
P. Sechi-Johnson 100 největších

divů civilizace

Pro děti
Beletrie
S. Alexander Pony klub
K. Šímová Hanka u moře
K. Šímová Hanka na táboře

Řeči o jazyce V
V minulém čísle jsem psal o lužické srbštině

jako o ohroženém západoslovanském jazyce.
Existuje ještě jeden takový, a to kašubština.
Myslím, že jen málokdo z vás o Kašubech a jejich
řeči slyšel. Kašubové jsou prý potomky kmene
Pomořanů, kteří měli svůj stát na jižním pobřeží
Baltského moře. Protože museli ve 13. století
bránit své území proti výpadům křižáků (a stejně
jej neubránili), sblížili se s polským státem.
Proto se v kašubštině objevuje mnoho rysů
polštiny a kašubština bývala  považována za její
nářečí a Kašubové za Poláky.

Kašubů (Kaszëbë) je dnes asi 350.000.
Žijí západně od města Gdańsk po poloostrov Hél.
Největším kašubským městem je Wejrowo,
které má asi 50.000 obyvatel. V současné době
již v kašubštině vychází řada knih, několik hodin
týdně vysílá i rozhlas a televize. Teprve nedávno,
v roce 1966, byl schválen nový pravopis,
který má poměrně složitou diakritiku, jež je
odrazem složitosti hláskového systému
kašubštiny zděděného po starých Slovanech.
(Aby to nebylo tak jednoduché, ještě na počátku
20. století se ve vsích okolo Lebského a
Gardenského jezera mluvilo zvláštním
kašubským nářečím - slovinštinou.) Jakýmsi
centrem kašubských snah je časopis Odroda,
který je díky sponzorům zdarma dodáván
do všech kašubských obcí.

Abyste si o kašubštině mohli udělat jakousi
nepatrnou představu, předkládám několik ukázek
slovní zásoby. Některá slova jsou blízká polštině,
další jsou asi všeslovanská, jiná jsou odvozena
z němčiny (uvedu je v pořadí kašubština,
polština, čeština): adresa - adres - adresa;
auto - samochód - auto; bana - pociąg - vlak;
białka - kobieta - žena; brëdny - brudny - špinavý;
buczka - świnia - svině; dól - spódnica - sukně;
kruta - bukiet - kytice; nicht - nikt - nikdo;
znób - chłód - zima. Roční období se kašubsky
nazývají zymk, lato, jesén, zëma. A nakonec
pozdravy: dobrý den je dzéń dobri, nashledanou
pak do uzdrzeni. Více můžete najít na internetu,
např. na adrese http://sweb.cz/tyras/kasz.

Nedávno se v souvislosti s návrhem zákona
o češtině hodně mluvilo o spisovném jazyce a
mnoho lidí se rozčilovalo. Právem i neprávem.
Je jisté, že ani zákon správné a kultivované
vyjadřování nezaručí. Mě dokáže rozhořčit
nesprávné užívání budoucího času slovesa
soustředit se, jehož se dopouště jí skoro
při každém použití sportovní reportéři v rozhlase
i televizi, ale obecně mnoho lidí.

Napřed ale malá odbočka. V češtině
rozlišujeme slovesa nedokonavá a dokonavá.
Nedokonavá vyjadřují - zjednodušeně řečeno -
- neohraničený děj (např. čtu), dokonavá pak děj
nějak ohraničený (přečetl jsem, tj. začal jsem číst
a čtení jsem ukončil). Dokonavá slovesa mají
ještě jednu vlastnost: jejich tvary času
přítomného vyjadřují budoucí děj (přečtu,
přečteš, přečte...).

Nyní se vraťme ke slovesu soustředit se.
Toto sloveso je dokonavé. Proto jeho budoucí čas
zní soustředím se, soustředíš se atd. Je tedy
nesmyslná věta: „Budeme se soustředit (správně
má být soustředíme se) na zlepšení útoku
našeho mužstva.“  Mluvčí zde nerozlišil
dokonavé sloveso soustředit se od nedo-
konavého soustřeďovat se (od něho je budoucí
čas budu se soustřeďovat,..., budeme se

soustřeďovat; pro úplnost uvádím, že přítomný
čas zní soustřeďuji se).

Z toho tedy vyplývá, že v češtině tvoříme
budoucí čas dvěma způsoby, a to u dokonavých
sloves využijeme tvarů času přítomného,
u nedokonavých sloves musíme vytvořit složený
tvar, který se skládá z budoucího času
pomocného slovesa být a infinitivu (neurčitku)
významového slovesa.

Jindřich Mareš

Zajímavost pro bystření mysli
...a po jarních pracích večer malé rozptýlení.

Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Bílá barva bude opět představovat 30%

fotografie i po zvětšení o 10%, protože zvětšením
se poměr plochy bílé a černé barvy fotografie
nezmění.

Druhý příklad:
Tom má nejméně, označme jeho hotovost jako

1 díl. Potom má David 3 díly. Ale Richard má 2 krát
více než David, tedy Richard má 6 dílů. Dohromady
mají 10 dílů a to je rovno 600. Tedy jeden díl je
600/10 = 60. Takže Tom má po týdnu 60,- Kč, David
180,- Kč a Richard 360,- Kč. Dohromady nám dá
jejich částka skutečně 600,- Kč.

Kam
Výstava ve střelickém muzeu
9.5.2004 ve 14:30 hodin
Na výstavě budou vystaveny mince ostatních

států světa (nebudou zde věci z Česko-
slovenska, České republiky, Slovenska a států,
které před dvěma lety přešly na novou
měnovou soustavu - Euro). Ze svých cest
po světě je nám přivezli a Střelickému muzeu
darovali naši spoluobčané.

Zájezd do Telče a Slavonic
Autobusový zájezd do Telče a Slavonic,

který pořádá skupina střelických seniorů se
plánuje na úterý 25. května 2004. Odjezd
z obvyklých střelických zastávek je v 7 hodin
ráno. Cena je přibližně 120,- Kč. Zájemci,
hlaste se laskavě u Marků v ul. J. Svobody 40
(za závorami), nebo na telefonu 547 239 240.

Třetí příklad:
Věk kmotřence Martina označme x. Potom

Hanka má 4x let. Pro situaci před pěti lety je
možno sestavit rovnici:

4x - 5 = 7(x - 5)
4x - 5 = 7x - 35
     30 = 3x
       x = 10

Takže věk kmotřence Martina je 10 let a Hance
je 40 let.

Předkládáme Vám opět další zajímavé
hádanky:
1. Jeden milionář - podivín zanechal tuto závěť:

„V mé zahradě roste šest ovocných stromů:
1 - třešeň, 2 - hrušeň, 3 - jabloň, 4 - ořech,
5 - švestka, 6 - višeň. Pod jedním z těchto stromů
jsem zakopal poklad. Ten, kdo chce poklad najít,
musí počítat od 1 do 10004 tímto způsobem:
třešeň - 1, hrušeň - 2, jabloň - 3, ořech - 4,
švestka - 5, višeň - 6, (a zpět) švestka - 7, ořech
- 8, jabloň - 9, hrušeň - 10, (a znovu) třešeň - 11,
hrušeň - 12, jabloň - 13, ořech - 14, švestka - 15,
višeň - 16, atd. Poklad leží pod tím stromem,
jemuž odpovídá číslo 10004. Smíte však
podkopat pouze jediný strom.“

2. Silák ohnul dolů přes hlavu železný prut
dlouhý 4 m v polovině. Úhel, který mu vznikl
nad hlavou a který svíraly obě poloviny prutu,
které držel při ohýbání v rukou byl 120 stupňů.
Jak daleko od sebe byly konce ohnutých
ramen prutu?

3. Jan a Petr mají stejné množství peněz.
Víme, že toto množství je větší než 300 korun.
Kolik peněz musí dát Petr Janovi, aby Jan měl
o 30 korun více než Petr?

Takže opět hodně úspěchů při řešení.

Luděk Sklenář


